
Protokół XXXI/2021 

z obrad XXXI Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 22 czerwca 2021 roku, która odbyła się w Sali 

Konferencyjnej Urzędu Gminy w Sadownem o godz. 1100 

 

Skład Rady – 15  

Obecnych według listy obecności – 14  

Nieobecni: Krzysztof Sych 

Ponadto na Sesję Rady Gminy przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin 

Gręda – Zastępca Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy Sadowne, Pani Jadwiga Gutowska –

Kierownik GOPS w Sadownem, Pan Janusz Chaber – Kierownik ZGK w Sadownem, Pani Małgorzata 

Zyśk. 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady XXXI Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono quorum. Poprosił 

radnych o zalogowanie się do systemu. 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – czy ktoś z Państwa wnosi zmiany do porządku obrad? 

Pan Waldemar Cyran – tak jak już wspomniałem na ostatniej komisji, proszę o zdjęcie z porządku obrad 

uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania i wdrażania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla 

obszaru funkcjonalnego Partnerstwa Razem dla Rozwoju Doliny Liwca na lata 2021-2030. Gmina 

Sadowne zawarła takie porozumienie z innymi gminami odnośnie realizacji tego partnerstwa. Jesteśmy 

na etapie tworzenia strategii i jest konieczność podjęcia takiej uchwały, ale ze względu na to, że ma być 

poddany szerszej dyskusji projekt tej uchwały na najbliższym konwencie wójtów, proszę o wycofanie 

tej uchwały.  

Pan Tomasz Szymanik – wniosek dotyczy punktu 6 podpunkt b). Kto z Państwa jest za wycofaniem 

tego projektu uchwały? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

  



Pan Tomasz Szymanik – wykreślamy tę uchwałę z porządku obrad. Analogicznie punkt c) staje się pkt 

b), pkt d) punktem c). Kto z Państwa jest za wprowadzeniem nowego porządku obrad? 

 

  



Porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Sadowne za rok 2020. 

a) przedstawienie przez Wójta Raportu o stanie Gminy Sadowne za 2020 rok; 

b) debata nad raportem; 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Sadowne. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sadowne za 2020 rok. 

a) odczytanie opinii RIO w Warszawie z dnia 29 kwietnia o wykonaniu budżetu Gminy za 

2020 rok; 

b) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok; 

c) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Sadowne; 

d) odczytanie opinii RIO w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2020 rok; 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2020 rok. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia woli ustanowienia Błogosławionego Ks. Edwarda Grzymały 

Patronem Gminy Sadowne; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-

2032; 

c) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Sadowne na 2021 rok.  

7. Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi.  

8. Przyjęcie protokołu z obrad z XXX Sesji Rady Gminy.  

9. Zamknięcie obrad. 

 

Do punktu trzeciego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – 11 czerwca podpisaliśmy umowy z Urzędem Marszałkowskim na zadania:  

- przebudowa drogi gminnej w miejscowości Zarzetka – 140 000 zł, 

- wymiana bramy garażowej w OSP Zalesie w ramach programu Mazowieckie Strażnice OSP – 25 000 

zł (całość zadania przewidziana na kwotę 30 000 zł), 

- zakup sprzętu specjalistycznego dla OSP Zarzetka w ramach OSP 2021 – 16 950 zł. 

W ramach MIAS 2021 otrzymaliśmy dofinansowanie na 5 zadań: 

- utwardzenie terenu przy świetlicy wiejskiej w Morzyczynie Włóki – został wyłoniony wykonawca na 

to zadanie, 



-modernizacja budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Ocięte – został wyłoniony wykonawca 

zadania, 

- remont świetlicy wiejskiej w Sadownem, 

- wymiana bramy garażowej i wykonanie ocieplenia sufitu w garażu OSP Zalesie,  

- budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Złotki - wyłoniony wykonawca zadania. 

Kwota dofinansowania to 10 000 zł na każde zadanie.  

15 czerwca dokonaliśmy odbioru końcowego inwestycji pt. „Ograniczenie zanieczyszczeń powietrza 

przez wymianę czynników grzewczych i instalacji OZE w Gminie Sadowne i Kosów Lacki”. Projekt 

był współfinansowany ze środków UE i Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. Wartość 

zadania wynosi 1 994 342,20 zł i w tym dotacja 1 422 320 zł.  

15 czerwca ogłosiliśmy przetarg w trybie ustawowym bez negocjacji na dostawę oleju opałowego            

w sezonie 2021-2022 na potrzeby Gminy Sadowne. Otwarcie ofert nastąpi 24 czerwca o godz. 1100.  

17 czerwca podpisaliśmy umowę na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Zarzetka. Inwestycja 

została dofinansowana ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego. Wartość umowy wynosi 

358 501,40 zł i w tym wspomniana wcześniej dotacja. Zadanie zostanie wykonane w terminie                     

4 miesięcy od dnia podpisania umowy.  

18 czerwca ogłosiliśmy przetarg nieograniczony na odbieranie i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych z nieruchomości zamieszkałych w Gminie Sadowne oraz z PSZOK w Sadownem w latach 

2022-2023. Otwarcie ofert nastąpi 23 lipca o godz. 1100. 

Przypominam o wzięciu udziału w Narodowym Spisie Powszechnym 2021.  

Od dnia 1 lipca każdy właściciel domu lub zarządca budynku będzie miał 12 miesięcy na złożenie 

deklaracji na temat źródeł ciepła.  

Wraz z Nadleśniczym ogłosiliśmy nagrodę za pomoc w ustaleniu przyczyn i okoliczności powstawania 

pożarów w naszej gminie. Statystycznie na 11 dni mieliśmy 12 pożarów. Mamy nadzieję, że ten 

proceder szybko się zakończy. Środki finansowe, które wydatkowaliśmy w tym roku na ochronę 

przeciwpożarową to kwota około 100 000 zł. 

Sołtysi otrzymali informację, że nawiązaliśmy kontakt z firmą, która jest w stanie odebrać od nas zużyte 

folie po sianokiszonkach, worki i big bagi oraz sznurki. Prosimy o zapisanie się na listę rolników, którzy 

mają takie odpady. Przypominam, że folie rolnicze nie są odpadem komunalnym. 

 

Do punktu czwartego porządku obrad: 

a) przedstawienie przez Wójta Raportu o stanie gminy Sadowne z 2020 rok; 

Pan Waldemar Cyran przedstawił raport o stanie Gminy Sadowne za 2020 rok. 

b) debata nad raportem; 

Brak pytań, uwag. 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Sadowne. 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pan Waldemar Cyran – chciałbym podziękować Państwu za tę ocenę, jest ona dla mnie bardzo ważna. 

Realizacja zadań to nasza wspólna praca. 

 

 



Do punktu piątego porządku obrad: 

a) odczytanie opinii RIO w Warszawie z dnia 29 kwietnia o wykonaniu budżetu Gminy za 2020 

rok; 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania 

budżetu gminy za 2020 rok.  

b) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok; 

 

 

  



c) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Sadowne; 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej skierowany do RIO w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sadowne.  

d) odczytanie opinii RIO w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2020 rok; 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał opinię RIO w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Sadowne za 2020 rok.  

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

 

  



Do punktu szóstego porządku obrad: 

a) uchwała w sprawie wyrażenia woli ustanowienia Błogosławionego Ks. Edwarda Grzymały 

Patronem Gminy Sadowne 

Pan Waldemar Cyran – już jakiś czas temu pojawił się taki pomysł, potrzeba, żeby gminę Sadowne 

oddać w czyjąś opiekę. Z racji tego, że w ostatnich latach nasz mieszkaniec został ogłoszony 

błogosławionym wśród 108 męczenników II wojny światowej, jego kult rozrasta się z roku na rok. 

Po wstępnych rozmowach, konsultacjach chciałbym złożyć taki projekt. Rozmawialiśmy na ten 

temat z księdzem proboszczem, z mieszkańcami, z księdzem biskupem, wszystkie głosy są 

pozytywne co do tego aby bł. Edward Grzymała stał się patronem gminy Sadowne, ale żeby tak się 

stało musi zostać przygotowana cała procedura z naszej strony jako wnioskodawcy i ze strony władz 

kościelnych. Stąd też taka uchwała intencyjna żeby móc rozpocząć całą procedurę i doprowadzić 

do tego, żeby bł. ks. Edward Grzymała stał się patronem gminy Sadowne.  

 

  



Pan Tomasz Szymanik – przechodzimy do uchwał budżetowych. Prosimy o kilka słów wyjaśnień 

Panią Skarbnik. 

Pani Anna Rukat – zmiana dotyczy rozliczenia inwestycji pn. „ograniczenie zanieczyszczeń 

powietrza poprzez wymianę czynników grzewczych i instalacji OZE” ta kwota jest dodatkowo 

wprowadzona  do budżetu po stronie dochodów i wydatków jest to 76 342 zł. Jeśli chodzi o uchwałę 

budżetową mamy poprawkę w wydatkach o 158 292 zł i dochody też o 158 292 zł. Jeśli chodzi          

o WPF również zostało poprawione to przedsięwzięcie o kwotę 76 342 zł.  

b) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-

2032; 

 

  



c) uchwała w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Sadowne na 2021 rok; 

 

  



Do punktu siódmego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – przechodzimy do punktu siódmego zapytania i wolne wnioski. Otwieram 

dyskusję.  

Pan Jacenty Biernat – Sołtys wsi Wilczogęby – pytanie do Pani Radnej Powiatowej czy drogi powiatowe 

zostały już zakończone na odcinku Sojkówek-Wilczogęby? 

Pan Andrzej Kopacz – Sołtys wsi Zieleniec – mieszkanka Zieleńca chce zainicjować akcję charytatywną 

dla chłopca, który niedawno uległ wypadkowi w Sadownem. Chce ona przeprowadzić zabiegi 

kosmetyczne dla mieszkańców, a opłata za nie będzie dobrowolna i w całości przekazana na pomoc dla 

chłopca. Akcja potrwa 2-9 lipca. Więcej informacji jest dostępnych na stronie GOK Sadowne. 

Pan Jarosław Zyśk – Sołtys wsi Ocięte – mam pytanie odnośnie przeglądu oczyszczalni. Była zgłaszana 

awaria 2-3 miesiące temu, nie wiem kto ma się tym zająć, kto to naprawia. Ogólnie na terenie naszej 

wsi żadna z tych oczyszczalni nie działa poprawnie. 

Pan Waldemar Cyran – ile jest tych urządzeń w Ociętem? 

Pan Jarosław Zyśk – 5-6  

Pan Waldemar Cyran – i wszystkie nie pracują? 

Pan Jarosław Zyśk – wszystkie nie pracują poprawnie. Była osoba, która zapoznała się ze stanem 

oczyszczali. Rozmawiałem z nim i powiedział, że wszystkie te oczyszczalnie wymagają poprawy. Ktoś 

miał się odezwać w sprawie naprawy tych urządzeń.  

Pan Waldemar Cyran – zajmiemy się tą sprawą.  

Pan Andrzej Kopacz – co z naszą drogą w Zieleńcu, przejazdem kolejowym? Co tam się dzieje? 

Pan Waldemar Cyran – na chwilę obecną mamy koncepcję, którą planuje PKP. Niedawno rozmawiałem 

z kierownikiem kontraktu, który będzie realizował cały proces projektowy. Nasze postulaty, które były 

zgłoszone pierwotnie o zachowaniu wszystkich przejazdów kolejowych na terenie gminy Sadowne 

zostały zaakceptowane i wszystkie te przejazdy na chwilę obecną zostaną zachowane. Obecnie prace 

projektowe zostały spowolnione, zatrzymane. PKP skupia się na inwestycjach już realizowanych. 

Także, tutaj jest kwestia dalszych rozmów i pilnowania interesu mieszkańców. Jeśli chodzi o Zieleniec 

to pytanie jakiego rozwiązania mieszkańcy by oczekiwali. Sporne tematy na pewno zostaną rozwiązane. 

Pani Irena Dębkowska – czy jest możliwość zapewnienia większego bezpieczeństwa naszej młodzieży 

chodzącej do Szkoły Podstawowej w Sadowem, żeby tuż przy szkole wprowadzić światła przy 

przejściach do szkoły, dlatego, że na ul. Kościuszki samochody jeżdżą z dużą prędkością, a dzieci też 

nie zawsze zwracają uwagę jak przechodzą. 

Pan Waldemar Cyran – mają to być znaki czy sygnalizacja świetlna? 

Pani Irena Dębkowska – sygnalizacja świetlna. 

Pani Małgorzata Zyśk – odniosę się do kilku  kwestii. Jeśli chodzi o progi zwalniające lub światła przy 

szkole – już od 2000 roku, kiedy powstało gimnazjum, szkoła podstawowa i autobusy nie wjeżdżały 

jeszcze na plac szkolny już wtedy występowaliśmy o progi zwalniające i nie było możliwości żeby 

postawić je na drodze powiatowej. Jakieś pół roku temu poruszaliśmy ten problem na sesji Rady 

Powiatu, radni wiedzą, że jest tu duży ruch. Myślę, że świateł na ten moment nie będziemy w stanie 

wykonać, są to zbyt drogie inwestycje. Jeśli będzie taka możliwość to na pewno coś w tej sprawie 

zrobimy. Jeśli chodzi o koszenie poboczy czy naprawę dróg, jestem w kontakcie z Dyrektorem zarządu 

dróg powiatowych. Gdyby były problemy z koszeniem czy naprawą dróg proszę o kontakt. Postaram 

się na przyszłą sesję zdobyć harmonogram koszenia poboczy. 



Pani Bożena Rodź – jeśli chodzi o stronę powiatu, bo wiemy, że droga do Kołodziąża od Lipek nie 

będzie robiona na razie nawet w formie nakładki. Natomiast do Lipek jest ta droga w planie. Jak powiat 

ustosunkował się do tego, że rezygnuje z tej nakładki. Obawiam się, że w niedługim czasie droga będzie 

w ogóle nieprzejezdna.  

Pani Małgorzata Zyśk – jeśli chodzi o tę drogę były ogłoszone przetargi. Na dokumentację projektowo-

kosztorysową zostały zabezpieczone za małe środki finansowe. Trzeba było dołożyć prawie drugie tyle. 

Przetarg w 2019 roku na 15,5 km drogi od Stoczka do Kolonii Złotki kwota z przetargu wynosiła 

345 000 zł. Wtedy Zarząd Powiatu unieważnił przetarg, mimo to, że my jako radni apelowaliśmy 

zarządu żeby nie unieważniać tego przetargu, a znaleźć środki finansowe po to, żeby tę drogę zrobić, 

bo nie wiadomo czy jak ogłosimy drugi przetarg to będzie taniej. Doświadczenie mówi, że za każdym 

razem te przetargi są droższe i tak też się stało. Kolejny przetarg kosztował już 414 000 zł, więc też 

został unieważniony i w 2020 roku przetarg trzeci opiewał na kwotę, najniższą kwotę, 455 000 zł.            

W lipcu 2020 roku zarząd unieważnił kolejne postępowanie podając powód, że nie planuje 

wykonywania dokumentacji obejmującej cały zakres rzeczowy, a jedynie rozbudowę 4 km drogi,               

a w pozostałym zakresie remonty drogi. I tak też się stało. I ten projekt na niecałe 4 km wykonywany 

jest za 301 000 zł. Szacunkowy koszt budowy tej drogi to 10 200 000 zł. Na chwilę obecną nie ma mowy 

o drodze Lipki Stare czy Kołodziąż. Chociaż o tę drogę cały czas zabiegamy. 

Pan Waldemar Cyran – na pewno będziemy wnioskować o wykonanie nakładki. Jeśli chodzi o przejście 

dla pieszych przy szkole na pewno coś powinniśmy tam zrobić, światła pulsacyjne, czy mierniki 

prędkości.  

Pan Ryszard Decyk – droga krajowa nr 50 na trasie Płatkownica – Morzyczyn tam też nakładka nie 

wchodzi w grę, ponieważ są momenty gdzie tej drogi praktycznie nie ma. I prośba odnośnie usunięcia 

zakrzaczeń przy drodze Płatkownica-Morzyczyn Włościański (sklep).  

Pani Małgorzata Zyśk – jeśli chodzi o drogę do Morzyczyna ta droga jest już projektowana. W tamtym 

roku został ogłoszony przetarg i termin wykonania dokumentacji projektowo-kosztorysowej jest do 30 

listopada. Dokładnie jest projektowana na odcinku 1700 m.  

Pan Zbigniew Kłósek – droga Sokółka PKP, stacja kolejowa, jest tam duże zakrzaczenie. Prosiłbym 

żeby jak najszybciej to usunąć. Druga sprawa dotyczy ubytków asfaltowych na tej drodze.  

Pan Waldemar Cyran – naprawimy. 

Pani Małgorzata Lipka-Bartosik – prośba o dowiezienie żwiru. Prośba o namalowanie pasów. 

Pan Waldemar Cyran – żwirowanie nie zostało zakończone, jeżeli coś zostanie to będziemy działać. 

Pan Tomasz Szymanik – otrzymaliśmy pismo od mieszkańców ul. Strażackiej w sprawie poprawy 

bezpieczeństwa na ul. Strażackiej – odczytanie pisma. Sugeruję żeby tym pismem zajęła się Komisja 

Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego. Pismo zostanie skierowane do tej komisji.  

Pani Irena Decyk – to pismo zostało w ten sposób zredagowane, ponieważ mieszkańcy ul. Strażackiej 

mieli różne pomysły na poprawę bezpieczeństwa na tej drodze. Generalnie rzecz biorąc zależy nam na 

tym, żeby tą ulicą samochody jeździły dużo wolniej. Większość mieszkańców było za tym, żeby z tej 

ulicy zrobić drogę osiedlową. Podaliśmy kilka wersji rozwiązań.  

Pan Waldemar Cyran – trudno nam będzie zrobić z tej ulicy typową ulicę osiedlową, jest tam 

zlokalizowany Zakład Gospodarki Komunalnej, jest to jedna z ulic dojazdowych do PSZOK-u, 

oczyszczalni ścieków i innych firm tam zlokalizowanych. Musimy tę sprawę skonsultować również         

z projektantami.  

 



Do punktu ósmego porządku obrad: 

 

 

 

  



Do punktu dziewiątego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – zamykam XXXI Sesję Rady Gminy Sadowne zwołaną na dzień dzisiejszy. 

Dziękuje Państwu za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant:                    Przewodniczący Rady Gminy  

Ewa Sęk                                                                                             Tomasz Szymanik 

 


